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CONSELL DE BARRI DE CONGRÉS-INDIANS  - RESUM DELS PUNTS DE L’ORDRE DEL DIA I 
ACORDS ADOPTATS 
 
24 de novembre de 2023   18:30h 
Casal de barri Congrés- Indians 
 
Assistents 

Assistents total en el moment de màxima afluència: 35 

Ciutadanes i ciutadans:   16 

Representants d’entitats:  6 

Personal municipal:   6 

Representants polítics:   7 

 

Presidenta: Marta Villanueva. Regidora del Districte de Sant Andreu. 

 

Consellers/res: 

Sr. David Cadenas Sánchez (GMD BnComú) 

Sr. Carlos Rodrigo Escudero (GMD ERC) 

Sr. Maria Ximena Gadea Pintos (GMD JxCat) 

Sr. Nicolas Santiago Romero (GMD PP) 

Sra. Maria del Mar Buscà Rey (GMD VOX) 

 

Entitats o institucions representades: 

- AVV Congrés-Indians 

- Associació de festes Indians 

- Unió de botiguers Congrés-Indians 

- AE FS Arrels  

- Associació de tenis taula Casal 

- Plataforma Can Ros Verd 

 

Personal municipal: 

Isabel Loscos, Consellera tècnica del Districte de Sant Andreu 

Lucas Martínez, Director de Persones i Territori del Districte 

Carme Castaño, Directora de Llicències i Espai Públic del Districte 

Moises López Leon, Guàrdia Urbana 

Irma Borges , Coordinadora del Casal de Barri Congrés Indians 

Mercè González , Tècnica de barri i secretària de la sessió 
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Ordre del dia 

1. Informe de la Regidora de Districte 
2. Consell de Barri i Comissió de Seguiment. Funcions i membres. 
3. Estat de les Obres de les Places Canòdrom, Rom Cremat, Dr. Modrego i Jardins 

Massana 
4. Precs i preguntes 

 

 
 
 

1. Informe de la regidora (Marta Villanueva) 
 
Explica les línies de treball de cara aquests propers quatre anys . 

 Pla endreça: que pretén ordenar i organitzar l'espai públic, on la neteja és prioritària 

així com  el com fem ús de l'espai públic i la seguretat. En aquest sentit s'ha augmentat 

la plantilla del Districte en nou nous agents de la GU. 

 Salut: durant aquest mandat es licitarà el nou cap del Congrés Indians i el de la 

Sagrera. La salut mental i la soledat no desitjada són altres dos temes que es vol 

treballar des del territori.  

 El  districte és molt divers: econòmicament, socialment i culturalment. Per tal de reduir 

la bretxa econòmica es tramiten beques per a la realització d’esport com d’activitats 

culturals, blindant així les activitats de lleure i extraescolars per a tothom.  La bretxa 

econòmica també és no poder costejar-se internet o dispositius com mòbils o portàtils. 

És per això que tenim en funcionament oficines per a ajudar a tramitar i acompanyat 

en els documents administratius que cal fer online.   

 La desigualtat social inclou la discriminació, per gènere, per orientació sexual o pels 

seus recursos. Al districte de  Sant Andreu va ser el primer en constituir la taula LGTBI i 

el  passat dia 9 de novembre va tenir lloc la primera sessió del Consell LGTBI . 

 

Recorda que demà és el dia 25 de novembre, dia de la lluita contra la violència 

masclista i cap a les dones i informa que l'Ajuntament de Barcelona no ha pogut 

aprovar un manifest unitari atès que es necessita l'aprovació de tots els grups polítics i 

malauradament encara hi ha partits que no volen reconèixer la violència cap a les 

dones i la violència masclista. En tot cas, es compromet a que no permetrà cap tipus 

de discriminació per raons de gènere o LGTBI al Districte.   

A continuació passa a informar sobre les actuacions que s'estan fent o s'han fet al districte.   

1) Remodelació de les places i àrees de joc de les places Dr. Modrego, Plça del Rom Cremat i 

Canòdrom (veure document annex al punt 2)  

2) Del Parc inclusiu en els Jardins Massana, projecte que neix dels pressupostos participatius, 

es farà la licitació cap a la primavera (veure document annex en el punt 2)  
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3) L' ampliació de les voreres del carrer Manigua amb Alexandre Gal.li  

4) L'aprovació inicial per a la construcció del CAP Congrés-indians que contemplarà un espaï de 

magatzem /usos comunitaris per les entitats del barri   

5) El Protegim escoles de Escola Arrels i l' Escola Ramon Llull 

6) Els Patis oberts de l' escola Dr. Ferran i pels més menuts de l'escola Bressol Manigua  

7) S'ofereixen des del Canòdrom una sèrie de tallers o cursos sobre eines digitals dirigits als 

veïns i escoles del barri. I a l'estiu es va gaudir d' una altre edició del Cinema a la Fresca en la 

grades del Canòdrom. 

 8)Acompanyament en la coordinació entre comunitats  veïnals i IMU en el projecte de 

regeneració urbana als habitatges de l' illa dels jardins Massana.  

 9) Tenim el Casal de barri que a part de reunir diferents entitats com El Caliu, Artenea 

o el Grup d' Arpilleres, ens trobem amb l' espai  Konsulta'm + 22 que és un servei de suport 

psicològic gratuït adreçat als majors de 22 anys i a professionals o el servei de canguratge. El 

treball en projectes comunitaris en el que participen entitats i serveis com: Cap Maragall, 

Fundació Osas, Arep Fundació Via Guasp o els serveis socials de Garcilaso.  

10) Felicita al centre cultural Can Clariana pel seu 6è aniversari i per la seva programació de 

tallers i espectacles   

11) De la problemàtica  dels locals comercials del barri s'està estudiant diverses vies que 

permetin dinamitzar el comerç de proximitat  

12)Felicita a la Associació de festes Indians per l'aniversari de 40 anys. 

 En el cas que s'aprovin els pressupostos la intenció és:  

 Impulsar la continuació del 2 tram del Carrer Cardenal Tedeschini 

 Avançar en la realització del pavelló del Canòdrom 

  

2. Consell de Barri i Comissió de Seguiment. Funcions i membres (Isabel Loscos) 
 
Informar que pel fet de començar un nou mandat cal fer la renovació de la Comissió de 
Seguiment i l'elecció del vicepresident/a.  

El Consell de barri té lloc dos cops l'any.  

La Comissió de seguiment té lloc 15 dies abans del Consell de barri. Li correspon decidir l'ordre 
del dia del Consell de barri i seguiment dels temes que es tracten. Està composada pels 
membres del govern, un representant de cada grup polític, entitats o persones veïnes 
implicades en la vida del barri i una secretària.  

Tota entitat o persona que vulgui ser membre s'ha de proposar mitjançant la plataforma 
decidim o bé indicar-ho a la consellera tècnica o bé a la secretària del Consell de barri. 
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El Consell de barri també disposa d'un vicepresident que cal nomenar. La seva funció es fer de 
mediació entre equip de govern i veïnatge, que s'acompleixi l'ordre del dia i seguiment de les 
respostes de les preguntes. Per proposar-se es pot fer via plataforma decidim o bé a la 
consellera tècnica o a la secretària del Consell de barri.  

Un cop es disposen de les candidatures es presenten a la propera Comissió de seguiment i es 
voten al proper Consell de barri. 
 
 

3. Estat de les Obres de les Places Canòdrom, Rom Cremat, Dr. Modrego i Jardins 
Massana (Carme Castaño) 
 
Presenta l'estat de les obres de les diferents places: 

 Pl. Canòdrom estan fent els acabats. 

 Pl. Rom Cremat la previsió es acabar al desembre 

 Pl. Doctor Modrego la previsió es que acabarà al gener 

 Jardins Massana s'espera començar obra a l'abril-maig 
 

S’adjunta la presentació.  

 

Preguntes/Comentaris Respostes 

De les obres de Dr. Modrego com quedaran 
els vials 
A la banda mar s'estan fent acabats de 
ciment que considera que són dolents 
Als Jardins de la Massana com quedarà l'espai 
verd, pregunta si tot es dedicarà a jocs 

Carme Castaño: Normalment el que veieu 
dels vials és la sub-base, s'està veient, ara per 
ara, una obra inacabada i el paviment serà 
igual a tot arreu i la prioritat és el vianant.  
Cal saber que únicament s'ha tocat un arbre i 
que tenen l'obligació que si es treu verd s'ha 
de compensar en un altre lloc. 
Sempre es posa el màxim de verd possible 

Veí: Sobre el Canòdrom el pressupost és 
inicial o cost final? 

Carme Castaño: El pressupost és tancat un 
cop licitat. 
Si l'empresa constructora s'equivoca va en 
detriment d'ells el cost és tancat. 

Veïna: Pregunta quan s'arreglarà el carrer 
Francesc Tàrrega i sinó es fa per alguna cosa 
 

Regidora: No és l'únic carrer del barri que 
queda per arreglar i s'anirà fent en la mesura 
que el pressupost ho permeti ja que hi ha un 
llistat de carrers per arreglar 

L'estriming posar CdB Congrés i seria Congrés 
Indians, cal corregir-lo 

 

S'ha demanat una tanca en la Pl. Rom Cremat 
amb Jordi de Jordi i vol saber si està 
contemplat 

Carme Castaño: No està contemplat però si 
un cop finalitzada la plaça es detecta que és 
necessari malgrat els bancs que s'han posat  
es reconsiderarà 

Li agradaria saber si els costos són tancats Carme Castaño: El pressupost és tancat un 
cop licitat 

Volen terra i arbres i no tant ciment, als 
Jardins Massana es posaran arbres? 

Carme Castaño: No es retiren arbres però 
amb la sequera no es poden plantar en 
aquests moments atès que no es pot regar 
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La promotora del parc inclusiu de Jardins 
Massana informa que únicament s'ha tocat 
un arbre  de tots els que havia i que ha 
resultat molt difícil encabir els jocs per aquest 
motiu. És el parc del barri amb més ombra. 
Per altra banda havia el compromís que quan 
es tingués la constructora faria una reunió 
amb ells per traspassar els objectius d'aquest 
parc inclusiu, es continua amb aquest 
compromís? 

Regidora: Es manté el compromís de reunió 
amb la constructora per tal que incloguin la 
mirada de parc inclusiu 

Demana si es penjarà aquest ppt en el 
decidim 

Regidora: Si que és penjarà al decidim 

El carrer Jordi de Sant Jordi porta cap a 
Manau i passen petits camions que poden ser 
perillosos per la canalla sense la tanca 

Carme Castaño: Es torna a contestar que 
s'han posat bancs per evitar l'accés directe 
però que si cal revisar es revisarà 

 
 

4. Precs i preguntes 
 
S'inicia el punt de precs i preguntes. 
 
 

Preguntes/Comentaris Respostes 

Demana que es reculli l'aigua quan plogui o 
es regui per reaprofitar-la. 
En els jocs d'aigua hauria de ser de circuit 
circular 

Carme Castaño: Jocs d'aigua no pot ser de 
circuit re-circular està prohibit, per evitar per 
la legionel.la i perquè no pots garantir la 
qualitat sanitària.  
Tot el rec es fa amb aigua del freàtic així com 
el rec de les voreres 
No es pot fer parcs de terra perquè no són 
accessibles i per això es fan paviments que 
són drenants 
 

Grup de balcons de la Illa Massana demana 
que es facin les inspeccions que es va dir que 
es farien. S'està donant llargues al projecte. 
Vol un calendari complert de com anirà tot 

Regidora: S'ha obert l'Oficina d'informació i 
es farà una reunió post pont. Es trigarà més 
temps del previst perquè les inspeccions 
s'hauran de fer mitjançant una licitació 

Una reivindicació històrica és el pavelló 
esportiu del canòdrom 
Les galeries de Felip II com està el tema? 
Terrasses al carrer Garcilaso ocupen massa 
espai a les voreres, vol més regulació 

Regidora: Es treballarà en la legislatura en 
l'avant projecte del pavelló del Canòdrom 
perquè es parteix de cero 
Galeries: es complicat perquè són varis i són 
privats. En tot cas es treballarà per tal que es 
mantingui tot net 
Terrasses Garcilaso no es tracta de reduir, 
prenem nota i mirarem si compleixen la 
normativa  

No hi ha cap  instal·lació esportiva al Congrés 
i vol saber si estan els diners per fer el 
projecte tècnic 

Regidora: havia un estudi però no el projecte 
tècnic 
Carme Castaño: Ja es va fer un estudi de 
possibilitats i ara s'ha de fer el projecte tècnic 

Dona les gràcies a la GU perquè han pogut Regidora: Parcs i Jardins està fent una revisió 
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resoldre un problema de botellon amb un bar 
Demana la poda d'arbres  
Vol que sigui obligatori portar una ampolla 
amb aigua i vinagre per llençar on es pixa el 
gos  

de tots els arbres existents per tal d'evitar 
caigudes amb la sequera. En tot cas es 
revisarà amb parcs les intervencions al barri. 
Pel que fa als gossos es treballarà campanya 
de civisme de com s'ha de netejar el tema 
dels orins 
 

Considera que la inversió del Districte al barri 
ha estat molt deficitària en comparació amb 
els altres barris del districte  

Regidora: Les inversions estan relacionades 
també amb les grans transformacions com 
cases barates, pacificació Meridiana... es farà 
la inversió del carrer Cardenal Tedeschini i  
també tindrem en compte tot el tema del 
manteniment com el cablejat dels semàfors 
que millorar 

Al carrer Alexandre Galí amb Puerto Príncipe 
els camions no poden tombar i han de fer 
maniobres. Es va treure dos places del carrer 
però la gent segueix aparcant encara que no 
es pugui. Demana que es posi un rètol per tal 
que no puguin passar camions. Aixó és 
possible que s'agreugi a partir de les obres de 
Doctor Modrego 

Regidora: Ho traslladem a mobilitat per tal 
que ho revisin  

Antiga fàbrica d'Alexandre Galí i Puerto 
Príncipe s'havia estudiat de fer un 
poliesportiu 

Regidora: Aquest solar és un privat i ho 
consultarà 

 
 
Sense més assumptes que tractar, la sessió finalitza quan són les 20:20h. 


